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•	 Ing.	Henrieta	Rydlová,	starostka
•	 Pavel	Vilímek,	místostarosta
•	 Bc.	Jan	Grubner
•	 Ing.	Jana	Gylden
•	 Bc.	Lenka	Korček
•	 David	Korecký	
•	 Jiří	Kratochvíl
•	 Ing.	Miroslav	Macíček
•	 Roman	Ondráček
•	 Ing.	Leoš	Reichl
•	 Ing.	Pavla	Schillerová
•	 Petra	Somrová,	DiS.
•	 Martina	Stiborová
•	 Ladislava	Tasutijová,	DiS.
•	 Tomáš	Veselý

Rada obce

Kontrolní výbor

Finanční výbor

Komise obce

•	 Ing.	Jana	Gylden
•	 Ing.	Pavla	Schillerová
•	 Martina	Stiborová

•	 Ing.	Miroslav	Macíček
•	 David	Korecký
•	 Ing.	Quido	Šturm

•	 Ing.	Jana	Gylden
•	 Vladimír	Kučera
•	 Petra	Michálková

KOMISE	ROZVOJE	OBCE

•	 Tomáš	Veselý	-	předseda
•	 Goran	Božić
•	 Vladimír	Kučera
•	 Ing.	Miroslav	Macíček
•	 Ing.	Jan	Raichard
•	 Miloš	Svoboda

KOMISE	VEŘEJNÉHO	POŘÁDKU	A	
ŽIVOTNÍHO	PROSTŘEDÍ

•	 Petra	Somrová	-	předseda
•	 David	Korecký
•	 Ing.	René	Krátký
•	 David	Kymlička
•	 Petra	Michálková
•	 Roman	Ondráček

KOMISE	SOCIÁLNÍ	A	ŠKOLSKÁ

•	 Bc.	Lenka	Korček	-	předseda
•	 Dagmar	Holubová
•	 Milan	Nejedlý
•	 Martina	Stiborová
•	 Klára	Šaldová
•	 Bc.	Eliška	Vopatová

KOMISE	SPORTU

•	 Bc.	Jan	Grubner	-	předseda
•	 Bc.	Marek	Maršoun
•	 Ing.	Leoš	Reichl
•	 Oliver	Vaněk
•	 Tomáš	Veselý
•	 Lukáš	Vrána	

KOMISE	KULTURY	A	VOLNOČASOVÝCH	AKTIVIT

•	 Žofi	e	Šrámková	-	předseda
•	 Bc.	Zuzana	Ciniburgová
•	 Jiří	Kratochvíl
•	 Doris	Nováková
•	 Irena	Mertlová
•	 Lucie	Votavová
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ČESKÝ TELEKOMUNIKAČNÍ ÚŘAD

Oznámení	o	cenách	známek	na	svoz	domovního	odpadu	pro	občany	obce	Brandýsek	
pro	rok	2023

Cena	svozových	známek:
Objem	120	l Objem	240	l

Měsíční	svoz	
(12x	ročně)

700,-	Kč 1400,-	Kč

Čtrnáctidenní	svoz	(26x	ročně) 1520,-	Kč 3040,-	Kč
Týdenní	svoz	
(52x	ročně)

3040,-	Kč 6080,-	Kč

Jednorázový	svoz 80,-	Kč 160,-	Kč
		

svozové	dny:
týdenní	svoz	 každá	středa

(mezi	6.00	–	18.00	hod)
čtrnáctidenní	svoz lichá	středa	

(mezi	6.00	–	18.00	hod)
měsíční	svoz poslední	středa	v	měsíci	

(mezi	6.00	–	18.00	hod)

Poplatky v obci pro rok 2023

Poplatek	za	psa
Poplatková	 povinnost	 vzniká	 držiteli	 psa	 v	 den,	 kdy	 pes	 dovršil	 stáří	 3	měsíců	 nebo	 v	 den,	 kdy	 se	 stal	
držitelem	psa	staršího	3	měsíců.
Sazba	poplatku	činí:

•	za	prvního	psa	200,-Kč
•	za	druhého	a	každého	dalšího	300,-Kč

Pes	z	útulku	je	od	poplatku	osvobozen	po	předložení	„Potvrzení	o	převzetí	psa	z	útulku“,	pokud	se	jedná	o	
prvního	drženého	psa.

Při	úhradě	poplatku	sdělte	číslo	známky	psa,	a	zda	byl	pes	očkován	proti	vzteklině.

Obecní	úřad	v	Brandýsku	přijímá	platební	karty.		

Ceník	dalších	služeb
název cena	vč.DPH jednotka DPH
kopírování 		3,00	Kč	 A4 21%
kopírování 		6,00	Kč	 A3 21%
pohlednice 		5,00	Kč	 ks 21%
brožura	BRANDÝSEK	1938	-1945 		33,00	Kč	 ks 21%
letecký	snímek 		300,00	Kč	 ks 21%
odznak 		20,00	Kč	 ks 21%
rozhlasová	relace 		50,00	Kč	 hlášení	2x 21%
prezentace	na	webových	stránkách	
obce

		3	000,00	Kč	 rok 21%

donáška	obědů 		25,00	Kč	 ks 21%
Pronájem	kina
pro	občany	s	trvalý		pobytem	v	obci	
Brandýsek

4	000,00	Kč den

trvalý	pobyt	v		sazbě 2	000,00	Kč 6	hod.
pro		občany	bez	TP 8	000,00	Kč den
pro	občany	bez	TP	v			sazbě 4	000,00	Kč 6	hod.
	komerční	akce 8	000,00	Kč den
+	vratná	kauce	pro	všechny	vari-
anty	8000,00	Kč
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Vzdělávání mysli bez vzdělávání 
srdce není žádné vzdělávání.“ —  
Aristoteles

ANI	JSME	SE	NENADÁLI…
	 Milí	rodiče,	milí	přátelé	školy,	
milí	spoluobčané,
ani	 jsme	 se	 nenadáli	 a	 máme	 za	
sebou	 ve	 škole	 v	 Brandýsku	 první	
měsíce	školního	roku	2022/2023.
V	 září	 jsme	 přivítali	 do	 školy	 naše	
prvňáčky,	 kteří	 už	 se	 ve	 svých	
třídách	 „zabydleli“,	 mají	 za	 sebou	
první	písmena,	slabiky,	slova,	číslice.	
Písanky	 i	 pracovní	 sešity	 se	 plní	
vypracovanými	 úkoly	 a	 společně	 s	
třídními	 paními	 učitelkami	 máme	 u	
nás	 ve	 škole	 radost	 z	 každé	 jejich	
nové	dovednosti.
Ani	 jsme	 se	 nenadáli	 a	 už	 jsme	 s	
několika	 třídami	 navštívili	 vzdělávací	

programy	 v	 Naučném	
středisku	 ekologické	
výchovy	 na	 Čabárně,	
radost	 nám	 udělalo	 také	
divadlo,	 které	 za	 námi	
přijelo	 do	 brandýského	
kina	 s	 pohádkou	 „Lotrando	
a	 Zubejda“	 a	 nesmím	
zapomenout	 na	 pana	
Coubala,	který	za	námi	přijel	
s	 výchovně	 vzdělávacím	
projektem	„Prales“	a	přivezl	
nám	 dokonce	 dárek-odlitek	
tlapy	medvěda.	 V	 listopadu	
a	 prosinci	 jsme	 navštívili	
také	 Sládečkovo	 muzeum	
v	 Kladně,	 které	 připravilo	
pro	 nižší	 ročníky	 krásný	
program	„Světlo	Vánoc“.
Ani	jsme	se	nenadáli	a	naši	

deváťáci	se	už	rozhlíží	po	možnostech	
dalšího	 studia	 po	 ukončení	 naší	
základní	 školy	 a	 seznamují	 se	 s	
nabídkami	středních	škol.
Ve	 volitelných	 předmětech	 si	 žáci	
rozšiřují	 své	 vědomosti	 v	 oblastech,	
které	si	vybrali.	Například	v	předmětu	
„Praktická	angličtina“	už	žáci	navštívili	
s	paní	učitelkou	letiště	v	Ruzyni,	kde	
si	 v	 terénu	 vyzkoušeli	 své	 jazykové	
dovednosti,	ve	„Cvičeních	z	ČJ	a	MAT“	
se	žáci	devátých	ročníků	připravují	na	
přijímací	 zkoušky	 na	 SŠ,	 v	 „Přírodě	
pod	 mikroskopem“	 se	 žáci	 zabývali		
stavbou	 a	 funkcí	 nejrůznějších	
typů	 buněk	 a	 vyrobili	 jejich	 detailní	
modely.	Ti	starší	se	zaměřili	na	stavbu	
lidských	kostí	a	páteře,	jejichž	modely	
vytvářeli	 s	 využitím	 nejrůznějších	
materiálů	 a	 samozřejmě	 i	 v	 dalších	
volitelných	 předmětech	 žáci	 pracují	

na	zajímavých	projektech.	
Nejlepší	žáci	II.	stupně	ve	školním	kole	
Pythagoriády	 se	 zúčastnili	 okresního	
kola	 a	 náš	 školní	 futsalový	 tým	 také	
úspěšně	 reprezentoval	 naši	 školu,	
když	postoupil	v	základním	kole	z	3.	
místa	do	kola	okresního.
Od	 října	 začali	 žáci	 chodit	 také	 do	
kroužků,	 které	 se	 těší	 každoročně	
velkému	 zájmu.	 V	 kroužcích	 se	
tvoří,	 tancuje,	 zpívá,	 vaří,	 cestuje,	
mluví	 anglicky	 a	 děti	 se	 vždy	 těší	
na	 prezentaci	 všeho,	 co	 se	 naučí	 a	
vytvoří.
Máme	 také	 za	 sebou	 halloweenský	
den,	 kde	 výzdobou	 budova	 B	
neměla	 konkurenci	 :-)	 a	 který	 byl	
předskokanem	 našeho	 1.	 ročníku	
„Strašidelné	školy“	na	budově	C.	Pro	
své	 třídy	 ji	 připravil,	 ve	 spolupráci	
s	 vedením	 školy,	 pedagogický	
tým	 I.	 stupně,	 paní	 asistentky	 a	 v	
neposlední	řadě	paní	uklízečky,	které	
nám	pomáhaly	hlavně	s	úklidem.	:-)
	 Moc	 děkujeme,	 Vám	 rodičům	 za	
spoustu	 kladných	 ohlasů.	 Je	 to	 pro	
nás	velká	motivace	pro	další	aktivity,	
které	plánujeme	:-)	
Ani	 jsme	 se	 nenadáli	 a	 po	 menší	
rekonstrukci	 se	 v	 září	 opět	 otevřely	
dveře	 mateřské	 školy.	 Děti	 ve	
vyzdobených	 třídách	 přivítaly	 paní	
učitelky.	 Většina	 malých	 školáků	
nesla	 nástup	 do	 školky	 statečně,	
některé	 děti	 se	 musely	 se	 slzičkami	
postupně	 adaptovat.	 Školka	 je	 opět	
rozdělená	 do	 čtyř	 tříd:	 Hvězdičky,	
Mráčci,	Sluníčka	a	Měsíčci.
V	 záři	 navštívil	 školku	 pan	 Filip	 Suk	
se	svými	pejsky	Fidorkou	a	Borůvkou.	
Předvedl	 dětem,	 co	 všechno	
speciálně	vycvičení	psi	umí.	Všem	se	
ukázka	moc	líbila	a	s	pejsky	si	zahráli	
oblíbené	hry	–	„Rybičky,	rybáři	jedou“,	
na	 sochy	 aj.	 Pan	 Suk	 také	 vysvětlil	
dětem,	jak	se	k	pejskům	chovat.
V	říjnu	se	celá	mateřská	škola	vydala	
do	 místního	 kina,	 kde	 děti	 zhlédly	
hranou	pohádku	Lotrando	a	Zubejda.	
Pohádka	byla	plná	krásných	písniček	
a	dětem	se	moc	líbila.
Během	 tradičního	 „Dýňování“	 si	 děti	
se	svými	rodiči	vydlabaly	dýně,	které	
jsme	vystavili	u	vchodu	do	školky,	aby	
každé	 ráno	 děti	 uvítaly.	 Svítící	 dýně	
navodily	krásnou	podzimní	atmosféru.

Ani	 jsme	 se	 nenadáli	 a	 máme	 za	
sebou	adventní	 zpívání	 u	 stromečku	
v	 Brandýsku	 i	 přípravy	 na	 „Vánoční	
posezení“	 s	 vystoupením	pěveckého	

Filip	Suk	s	pejsky	Fidorkou	a	Borůvkou

Naši	prvňáčci	a	halloweenský	den

ZŠ A MŠ BRANDÝSEK 
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Mgr.	Jana	Chaloupková

sboru,	 tanečního	 kroužku,	 vánočním	
překvapením	 a	 vánočním	 školním	
jarmarkem	 v	 kině	 v	 Brandýsku,	 které	
pořádala	 naše	 škola	 20.	 12.	 2022	 od	
17.00	hodin	pro	Vás	všechny,	kteří	jste	si	
chtěli	přijít	s	námi	vánočně	pobesedovat.

Za	vedení	školy

Čtvrťáci	a	hallowenský	den

Halloween	–	budova	B

Strašidelná	škola

Letiště	Ruzyně	–	„Praktická	angličtina“

Sportovně	turistický	kroužek

Strašidelná	škola
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Jaké	bylo	Vaše	vysněné	povolání	v	
dětství?	
Pamatuji si, že jsem chtěla jsem být 
novinářkou, veterinářkou a tak nějak 
od všeho trochu.

A	na	jaká	studia	Vás	nakonec	život	
zavál?	
Vystudovala jsem klasické gymnázium 
v rodném městě. Měla jsem hodně 
zájmů, škola mě moc bavila a 
nechtěla jsem si v 15 letech vybrat 
jen jeden obor. Poté jsem ve studiu  
pokračovala na Vojenské akademii v 
Brně,  kde jsem získala titul inženýra 
v oboru  Pozemní stavby.	

Pracovala	 jste	 na	 významném	
místě	 v	 Bruselu…	 pro	 většinu	 z	
nás	je	takové	zaměstnání	opředeno	
tajemstvím.	
Co	si	pod	tím	máme	představit?	
Byla to moc zajímavá, ale taky 
náročná práce v mezinárodní 
komunitě. Zastupovala jsem Českou 
republiku ve Výboru pro Infrastrukturu 
NATO. Je to výbor, který řídí výstavbu 
infrastruktury NATO ve všech zemích 
Severoatlantické aliance. A protože 
v NATO musí být vše schváleno 
jednomyslně, byla to práce trochu 
technická, ale hlavně diplomatická. 

Také	 mnoho	 lidí	 překvapí,	 když	
zjistí,	že	máte	vojenskou	hodnost….	

Po volbách, už to  asi  hodně lidí ví, 
protože jsem to psala v medailonu i na 
sociálních sítích. Jsem podplukovnice, 
teď už ve výslužbě.  

Jakých	 zkušeností	 si	 z	 té	 doby	
nejvíc	ceníte?	
Určitě mi hodně pomohlo sledovat 
při práci vrcholné diplomaty. Měla 
jsem unikátní možnost zúčastnit se 
i jednání vrcholných představitelů 
zemí Aliance a to je něco, na co se 
nezapomíná. Díky práci, jsem taky 
procestovala mnoho zemí a naučila 
se domluvit a spolupracovat s lidmi 
z odlišných prostředí.  Nejvíce si ale 
cením přátelství, která přetrvávají do 
dneška. 

Co	Vás	a	Vašeho	manžela	přivedlo	
z	Bruselu	do	Brandýska?	
My jsme do Bruselu odjížděli už z 
Brandýska. Z Prahy nás na Brandýsek 
přivedla touha po vlastním bydlení.	

Co	 se	 Vám	 tehdy	 na	 Brandýsku	
nejvíce	líbilo?	
Protože jsme oba stavaři, hledali jsem 
dům v obci s dobrou infrastrukturou 
a Brandýsek měl v té době vše, co 
jsme potřebovali. Spolu s dobrou 
dostupností do Prahy, kde jsme v té 
době oba pracovali, to pro nás bylo 
ideální místo. Bohužel se tady od té 
doby moc nového nevybudovalo, a 

to je taky hlavní důvod, proč jsem se 
rozhodla jít do voleb.

Vaše	 rodina	 se	 rozšířila	 trochu	
netradičním	způsobem…
Často říkáme, že se nám naši kluci 
narodili jinde, ale naši byli odjakživa. 
Nám se “narodili” když byly staršímu 
skoro 3 roky a mladšímu 1 rok. V té 
době jsem pracovala na pozici jednoho 
z hlavních inspektorů Ministra obrany 
ČR a v podstatě ze dne na den se můj 
život změnil o 180°. Najednou jsem 
byla máma na plný úvazek. A tak to 
zůstalo dalších 8 let. 

Dnes	 kluci	 (věk	 11,5	 a	 10	 let)	
navštěvují	ZŠ	v	Brandýsku,	chtěla	
byste	 na	 zdejší	 ZŠ	 pracovat	 na	
nějakých	změnách?	
Ano, moc ráda bych z pozice zřizovatele 
školy pomohla s modernizací školních 
budov a s vytvořením zázemí pro 
volnočasové aktivity dětí. Věřím, že 
modernější zázemí školy umožní 
pedagogům poskytnout dětem 
různorodé  možnosti výuky a také, že 
dobře vybavená škola nám pomůže 
udržet v obci kvalitní pedagogický 
sbor. Jedno bez druhého nemůže v 
dnešní době dobře fungovat.  Také 
bych ráda pomohla vytvořit podmínky 
pro rozšíření provozu školní družiny 
o další ročník. Budeme se snažit o 
získání dotace na modernizaci školní 
kuchyně i jídelny. 

Jak	 byste	 chtěla	 pojmout	 své	
období	starostky?	
Mám za sebou první týdny ve funkci 
a už teď vím, že mě čeká tvrdá práce. 
Bohužel se v posledních letech v 
Brandýsku moc neinvestovalo do 
obecní infrastruktury a s výjimkou 
Kina, patří obecní budovy k těm 
nejhůře udržovaným objektům v obci. 
To je špatná vizitka pro každého 
starostu a já bych byla ráda tím, kdo 
tento začarovaný kruh prolomí. Máme 
v plánu postupnou opravu všech 
objektů. To se samozřejmě za 4 roky 
stihnout nedá, ale věřím, že dokážeme 
každý rok zrealizovat minimálně 
jeden větší projekt a další připravit 
tak, abychom byli připraveni průběžně 
žádat o dotace. Samostatnou 
kapitolou jsou komunikace v obci. 
Mám pocit, že lidé už ani nevěří, že 
to bude někdy vypadat lépe. Já věřím, 
že se nám za 4 roky povede opravit 
ty nejhorší místní komunikace a ve 
spolupráci s krajem i Švermovskou 
ulici, která nás trápí už dlouho.  Další 
z mých priorit je kulturní život v obci. 

“Těším se na setkávání s lidmi 
v Brandýsku„

Ing.Henrieta Rydlová 
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Akademie třetího věkuMám velkou radost z toho, že se za 
prvních pár týdnu po volbách už pár 
akcí povedlo zrealizovat a těší mě 
každá pozitivní reakce obyvatel. 
Je vidět, že lidem v obci setkávání 
chybělo. Postupně rozšíříme nabídku 
kulturních akcí tak, aby si v nich našel 
každý něco zajímavého. Slíbila jsem, 
že budu víc naslouchat lidem. Těším 
se na setkání s občany na jednáních 
zastupitelstva obce, ale také na 
slíbených pravidelných neformálních 
setkáních “Káva se starostkou”. 

Jak	 byste	 charakterizovala	 zdejší	
náladu	občanů	v	obci?	
V rámci předvolební kampaně jsem 
měla možnost mluvit s mnoha lidmi 
a cítím, že je část lidí skeptická. 
Nevěří, že se u nás může něco 
změnit k lepšímu. Na druhou stranu 
u nás žije i dost nadšenců, kteří 
mají chuť přiložit ruku k dílu. Mým 

velkým cílem je každodenní prací 
přesvědčit skeptiky, že to půjde a za 
pomoci nadšencú a jejich schopností 
zlepšovat obec. Hodně mě mrzí jak 
vyhrocená byla předvolební kampaň, 
hlavně na sociálních sítích. Sama na 
sítě nikdy nepíšu nic, co bych někomu 
nedokázala říct do očí a budu se toho 
držet i nadále, ale přečetla jsem si, 
nejen o sobě,  hodně nepodložených 
a často zbytečně agresivních soudů. 
Ve velkém městě je to jiné, ale v obci 
naší velikosti to považuji za smutné. 

Část	 občanů	 kritizovala	 způsob	
Vašeho	 zvolení	 na	 post	 starostky,	
s	 tím,	 že	 vzniklo	 povolebním	

vyjednáváním…jak	to	vidíte	Vy?	
Povolební vyjednávání je součástí 
volebního systému. V situaci kdy 
nemělo žádné sdružení kandidátů v 
zastupitelstvu většinu bylo jednání s 
partnery nezbytné. Sdružení, za které 
jsem ve volbách kandidovala získalo 5 
mandátů. Další dvě sdružení skončila 
s výsledkem 6 mandátů a 4 mandáty. 
Pro většinu v zastupitelstvu bylo 
potřeba získat podporu minimálně 8 
mandátů. Povolební vyjednávání byla 
poznamenána už dříve zmíněnou 
konfrontační kampaní jednoho ze 
sdružení. Protože hlavním tématem 
naší kampaně bylo spojování lidí, 
stala se pro nás přímá koalice s 
tímto sdružením nepřijatelná. To 
neznamená, že se bráníme spolupráci 
při budování obce. Nakonec volební 
programy všech třech kandidujících 
subjektů byly velmi podobné, tak 
se spolupráce přímo nabízí. Už na	

prvním zastupitelstvu jsem řekla, 
že se těším na spolupráci se všemi 
zastupiteli a rozhodně to nebyla jen 
prázdná fráze. 

Současná	 světová	 situace	 není	
jednoduchá,	 myslíte,	 že	 i	 menší	
obec	 jako	 je	 Brandýsek	 může	
pomoci	 občanům	 překlenout	
těžkou	dobu….
Určitě může. Hned po nástupu na 
OÚ jsem zjistila, že se mnoho (ne 
jen starších) občanů obrací o pomoc 
s vyřízením administrativních úkonů 
na pracovnice obecního úřadu. Byla 
jsem mile překvapená, že je občanům 
poskytována i pomoc se zpracováním	

žádostí o různé dávky a příspěvky. 
Někdy stačí jen trocha empatie, jindy 
je potřeba pomoci vyplnit formulář 
nebo napsat email dodavateli 
energie. Věřím, že úplně bez pomoci 
nikdo neodejde. V budoucnu se 
chystáme využít granty na podporu 
znevýhodněných občanů.

Mnoho	 lidí	 zajímá	 i	 možnost	
čerpání	grantů,	aby	obec	byla	hezčí	
a	modernější…..	
Bez dotací to nepůjde. Už teď se 
připravujeme na využití dotací na 
úspory energií u obecních budov 
(zateplení, výměny oken, úspornější 
vytápění). Budeme žádat o dotaci na 
rozšíření kapacity ČOV. Dotace pro 
školu, ty už jsem se zmínila. Další 
oblast, na kterou se zaměříme, je 
výměna starého veřejného osvětlení 
za modernější. U oprav komunikací 
to bude složitější, protože dotační 

tituly dostupné v minulých 
letech už nejsou dostupné v 
takové míře jako v minulých 
letech. Tím, že se počet 
obyvatel obce zvýšil nad 
2000 obyvatel se například u 
ČOV snížila možnost čerpání 
dotace ze 70% na 30%. Na 
druhou stranu se zvyšuje 
podpora u obnovitelných 
zdrojů, revitalizace veřejných 
prostransví atd. Věřím, že 
práce budeme mít dost.

Na	co	se	ve	své	práci	nejvíce	
těšíte?	
Já se vždy a všude těším 
hlavně na setkání s lidmi. 
Takže s radostí využiji každé 
příležitosti promluvit s občany 
o tom, co je těší i trápí. Doufám, 
že se brzo zlepší vztahy 
poznamenané volbami. Těším 
se samozřejmě i na každou 

opravenou silnici, chodník i fasádu, 
ale i drobnosti jako nová výzdoba 
obce, pořádek v ulicích a povedené 
divadelní představení přispějí k lepší 
náladě.  

Máte	 nějaké	 přání	 pro	 Brandýsek	
pro	rok	2023….	
Přála bych si, aby na konci příštího 
roku byli lidé v Brandýsku spokojenější 
a šťastnější.

Žofi	e	Vokálková
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„K	 aerobiku	 mě	 přivedli	 rodiče,	
hlavně	 taťka	 se	 mnou	 měl	 hodně	
trpělivosti	v	domácí	přípravě.“

Po	 třech	 letech,	 po	 přestávce	
zaviněné	 koronavirem,	 se	 začátkem	
listopadu	konalo	mistrovství	světa	ve	
sportovním	 aerobiku.	 Sportovkyně	
a	 sportovce	 tentokrát	 hostila	
Ostrava	 a	 zastoupeno	 bylo	 11	
zemí	 z	 celého	 světa,	 včetně	 České	
republiky.	 Aerobičky	 z	 Fit	 studia	
Venuše,	 mezi	 nimi	 i	 místní	 rodačka	
Nelly	 Grubnerová,	 pro	 které	 to	 byl	
zároveň	 i	 jejich	poslední	 závod,	daly	
do	 svého	 vystoupení	 úplně	 vše	 a	
právem	 získaly	 titul	 mistryň	 světa.	
Na	 stupních	 vítězů	 panovala	 velmi	
emotivní	 nálada,	 dojaté	 byly	 nejen	
novopečené	mistryně,	ale	 také	 jejich	
fanoušci	 v	 aule	 nebo	 u	 obrazovek,	
a	 to	 především	 u	 těch	 brandýských.	
Všem	 fanouškům	z	Brandýska	 proto	
přinášíme	 rozhovor	 se	 zlatou	 Nelly	
Grubnerovou,	 ve	 kterém	 se	 dozvíte	
nejen	další	podrobnosti	z	mistrovství,	
ale	třeba	také	jak	tento	úspěch	holky	
oslavily	 nebo	 jaké	 talismany	 si	 s	
sebou	vezly.

Nelly,	 Ty	 jsi	 teď	 získala	 zlatou	
medaili	 na	 MS	 v	 aerobiku.	 Je	
pravda,	 že	 to	 byl	 zároveň	 i	 váš	
poslední	závod	kariéry?
Ano, je to tomu tak. Měly jsme končit 
už dříve, Covid nám tento plán 
bohužel a vlastně bohudík zkazil. 
Lepší konec jsme si přát ani nemohly. 

Kolik	 je	 vás	 v	 týmu	 a	 jaké	máš	 s	
holkami	vztahy?
Vztah máme mezi sebou úplně 
úžasnej. Trávíme spolu hodně času 
i mimo tréninky. Jezdíme spolu v 
létě i v zimě na prázdniny. Dokonce 
spolu máme i společnou brigádu. 

Je nás 8 + dvě, které sice 
už několik let necvičí, ale 
tráví s námi právě čas 
mimo trénink. S trenérkou 
máme hodně kamarádský 
vztah, všechno jí řekneme. 
Respekt k ní máme ale 
veliký.

Jak	 bys	 popsala	 své	
pocity	 po	 tom,	 co	 ses	
dozvěděla,	 že	 ses	 stala	
mistryní	 světa?	 Čekala	
jsi	to?
Byl to výbuch emocí. Celé 
dny pod stresem a pak 
už se jen plakalo štěstím. 
Všechny jsme si to strašně 

přály, ale do poslední 
sekundy to nikdo nečekal. 

Co	 vše	 k	 tak	 úžasnému	 výsledku	
přispělo?	 Jak	 často	 jste	 musely	
trénovat?
Měly jsme velkou výhodu díky už 
připravené sestavě. Jak jsem už 
zmínila, měly jsme tuto sestavu mít 
už dříve, Covid nám to ale překazil. 
V sestavě následovalo hodně změn, 
zjistily jsme, že je to těžší než jsme 
si myslely. Musely jsme proto trénovat 
více, to znamená klidně 4 tréninky 
týdně. 

Jaká	byla	atmosféra	na	MS?
Naprosto nepopsatelná. I lidé, které 
aerobik nezajímá, u obrazovek 
plakali. Měly jsme hodně fanoušků, 
kteří nám fandili ze všech sil, až se prý 
celá tribuna hýbala. V tu chvíli jsme to 
opravdu cvičili srdíčkem. Pamatuji si 
slova po skončení naši sestavy, kdy 

všichni začali křičet: „holky děkujeme”

A	teď	má	oblíbená	otázka..vozíš	si	
s	sebou	na	závody	nějaký	talisman,	
něco	pro	štěstí?
No jistě, každá z nás měla barevné 
duhové ponožky a pod tím nalepený 
dřevěný čtyřlístek od trenérky. Stejně 
tak ve vlasech jsme měly vlásenku 
se zeleným kamínkem. Náš velký 
talisman nebo maskot byla barevná 
piňata.

Jakých	jiných	úspěchů	jsi	kromě	té	
nejvyšší	mety	v	aerobiku	dosáhla?
Na všechny mistrovství jsem začala 
jezdit až od roku 2016, kde jsme ve 
Vídni vyhrály jako vicemistryně světa. 
Poté 2. Vicemistryně ČR. V roce 2017 
na MČR a MS jako 2. vicemistryně. 
Rok 2018 pro mě byl těžší, můj tým 
skončil, já ale chtěla ještě pokračovat. 
Zkusila jsem s kamarádkou Dua v 
jiné výkonnostní třídě. V roce 2019 
jsem se ke stepům vrátila a můj první 
závod s novým týmem byl hned na 
MČR kde jsme vyhráli jako mistryně. 
Na Mistrovství světa v Leidenu nám o 
chloupek titul utekl. Další rok byl Covid 
a my měly jen pár závodů. Stejně 
tak rok 2021 měl jen pár závodů, 
naštěstí bylo aspoň mistrovství české 
republiky, kde jsme se umístily jako 

vicemistryně. Náš poslední rok byl 
hezky odpočítaný třetí místo na MČR, 
vicemistryně Evropy a nádherné 
mistryně světa. 

Jak	dlouho	se	aerobiku	věnuješ	a	
kdo	Tě	k	tomuto	sportu	přivedl?
Cvičím už od svých tří let. Přivedli 
mě k tomu rodiče, hlavně taťka se 

novopečená mistryně světa
Nelly Grubnerová
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Během	posledních	dvou	let	probíhala	
společně	 s	 občany	 intenzivní	
plánovací	 činnost	 ohledně	 veřejného	
prostoru	 okolí	 Kina.	 Po	 plánovacích	
setkáních	s	občany	jsme	s	architektem	
Janem	 Červeným	 a	 vedením	 obce	

dokončili	 fi	nální	 studii	
Parčíku	 za	 Kinem.	
Objevily	se	v	ní	občany	
nejvíce	 podporované	
prvky,	ohniště,	travnaté	
hřiště,	 lavičky	 v	 parku,	
zastřešené	 posezení,	
prvky	pro	děti,	hmatový	
chodníček,	Od	Nadace	
Via	 a	 programu	Místo,	
kde	žijeme,	jsme	získali	
dotaci	 98	 500	 Kč	 na	
realizaci	 aktivit,	 které	
dokážou	lidé	realizovat	
sami.	 16.října	 jsme	
uspořádali	 první	
brigádu,	 na	 které	 jsme	
vybudovali	 ohniště,	

vytvořili	 jsme	 domečky	 hmyzu	
a	 ptáčkům	 budky.	 V	 prostoru	 za	
budoucím	 odstavným	 parkovištěm	
jsme	 zasadili	 živý	 plot.	 Přálo	 nám	
počasí	 a	 jsme	 moc	 rádi	 za	 hojnou	

účast,	 kdy	 se	 v	 průběhu	
celého	dne	na	akci	protočilo	
55	 lidí,	 starších	 i	 mladších,	
všichni	 s	 dobrou	 náladou	
a	 chuti	 přiložit	 ruku	 k	
dílu.	 V	 listopadu	 jsme	
uspořádali	 oslavnou	 akci	
s	 poznávacím	 programem	
pro	děti	 a	 s	opékáním	buřtů	
a	 neplánovaným,	 ale	 o	 to	
příjemnějším	 vystoupením	
pana	 Bartoše,	 který	 nám	
zahrál	na	harmoniku.	Počasí	
už	 bylo	 vskutku	 dušičkové,	
ale	 i	 tak	si	 to	všichni	mladí	 i	
staří	užili.	

Děkujeme	 obci	 za	 podporu	

obou	akcí,	za	zapůjčení	prostor	Kina	
i	dalšího	vybavení.

Fandíte	projektu	a	
nevychází	vám	na	
čas	 na	 brigádu?	
Můžete	 určitě	
pomoci	 i	 jinak.	
V	 rámce	 studie	
je	 v	 prostoru	
navrženo	 i	

travnaté	 sportovní	 hřiště.	 Zde	
bychom	vás	rádi	požádali	o	podporu.	
Jeho	 vybudování	 jde	 mimo	 rámec	
poskytnuté	 dotace,	 ale	 i	 tak	 bychom	
jej	 chtěli	 uvést	 v	 život	 v	 rámci	
jarních	 brigád,	 aby	mohlo	 už	 v	 další	
sezóně	 sloužit	 dětem	 i	 sportovcům.	
Díky	 Nadaci	 Via	 máme	 možnost	
zdvojnásobit.	 Každou	 korunu,	
kterou	 darujete,	 nám	 Nadace	 Via	
zdvojnásobí	 až	 do	 výše	 20	 000	 Kč!	
Níže	naleznete	odkaz.	
A	 co	 nás	 v	 projektu	 čeká	 dále.	
Začátkem	 jara	 bude	 další	 brigáda,	
abychom	udělali	hmatový	chodníček,	
do	 prostoru	 zasadili	 dětské	 herní	
prvky	 a	 uděláme	 pod	 stromy	 lavice	
a	 posezení.	 Pokud	 se	 nám	 povede	
sehnat	dostatek	fi	nancí,	pustíme	se	i	do	
hřiště.	S	vedením	obce	budeme	dále	
spolupracovat	na	fi	nalizaci	parkoviště	
a	 odvodnění	 prostoru	 za	 Kinem,	
aby	 byl	 vzniklý	 prostor	 maximálně	
využitelný	 pro	 volnočasové	 aktivity	 i	
plánovaný	kulturní	program.

Díky	všem	za	podporu
předseda	Spolku	OBR	

OBR

mnou měl hodně trpělivosti v domácí 
přípravě. Celý sport pro ně byl hodně 
náročný, proto jim patří velké díky. 

Kdo	tě	byl	na	závodě	podpořit?
Kamarádky z předchozích týmů, 
bývalá trenérka, můj přítel a další 
kamarádi. Rodina bohužel nemohla, 
všichni ale byli přilepení na obrazovce 
a fandili aspoň z dálky. 

Jak	a	s	kým	jsi	ten	úspěch	oslavila?
Oslava proběhla přímo na místě 
po skončení vyhlášení. Byla tam 
připravená after party, tu jsme si 
moc užili a pokračovali do Stodolní 

ulice, tu bychom v Ostravě neměli 
vynechat. Potom máme v plánu ještě 
„Golden party” a nějakou tu rozlučku 
s aerobikem. 

Co	plánuješ	dál?
To je dobrá otázka, na kterou 
nedokážu odpovědět. Otočil se mi svět 
naruby. Určitě nejsem člověk, který by 
nic nedělal, sportu se budu věnovat 
určitě dál. Spíše se teď zaměřím na 
rehabilitaci a zpevnění těla.	

Když	odbočíme	od	aerobiku,	máš	i	
nějaké	 jiné	koníčky	nebo	Ti	na	ně	
už	nezbývá	čas?

Jestli chcete dělat aerobik nebo 
jakýkoli jiný sport na vysoké příčce, 
musíte mít srovnané priority. Tudíž 
tomu obětovat hodně času i doma. 
Můj koníček je dělat jakýkoli sport, 
všechno kde se můžu hýbat, posilovat 
apod. Mám ráda ten drill. Velkou lásku 
jsem si také našla ke zdravotnictví, tam 
se člověk musí učit celý život. Takže 
svůj čas teď věnuji na vysokoškolské 
půdě. A zpěv mě teda taky moc baví.

Kateřina	Müller

Miroslav	Macíček
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Poslední	 zářijový	 víkend	 patřil	 v	
obci	 Brandýsek	 příznivcům	 akční	
podívané.	 V	 areálu	 bývalé	 vodárny	
se	 pod	 hlavičkou	 Klubu	 vojenské	
historie	 Brandýsek	 a	 za	 podpory	
obce	 Brandýsek	 konal	 již	 9.	 ročník	
této	 akce.	 Na	 své	 si	 přišli	 jak	
dospělí,	 tak	 i	 všudypřítomná	 dítka.	
Schopnosti	 svých	 služebních	 psů	
zde	v	prezentaci	sportovní	a	služební	
kynologie	předvedli	psovodi	z	Ostrahy	
letiště	 Václava	 Havla.	 Průzkum	
terénu,	 vyštěkání,	 doprovod,	přepad,	
hladké	 zadržení	 nebo	 protiútok	 byl	
pro	diváky	poutavou	podívanou.	Drsní	
chlapíci	z	Operativně	eskortní	skupiny	
věznice	 Vinařice	 ve	 své	 ukázce	
odolali	 přepadení	 eskorty	 vězněné	
osoby	 a	 s	 pomocí	 služebního	 psa	
nekompromisně	 eliminovali	 hrozby	
pachatelů.	 Pořádková	 služba	 PČR	
pak	ve	své	akci	vzdorovala	pouličním	
rváčům	 a	 ve	 spolupráci	 se	 svými	
zubícími	 se	 čtyřnohými	 kolegy	
odrazila	 pokus	 o	 přepad	 ze	 strany	
běsnících	 chuligánů.	 Atmosféru	
akčního	 sobotního	 odpoledne	
zjemnila	 módní	 přehlídka	 ve	 stylu	
třicátých	 a	 čtyřicátých	 let,	 které	 se	
dramaturgicky	i	slovem	ujala	nestorka	
prvorepublikové	 módy	 Ludmila	
Koláček	Zusková	a	její	atelier	Cakee.	
Krásné	 a	 okouzlující	 modelky	 v	
dobových	kostýmech	zřejmě	ovlivnily	
i	 průběh	 následující	 ukázky	 z	 konce	
druhé	 světové	 války	 v	 produkci	
KVH	 Brandýsek	 a	 hostů.	 V	 této	 byl	
zachycen	 úspěšný	 průlom	ozbrojené	
skupiny	 fragmentů	 německé	 branné	
moci,	 která	 se	 doslova	 prostřílela	

9. Military den v Brandýsku
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DEN VÁLEČNÝCH VETERÁNŮ 11. 11. 2022 

Ke	vzpomínce	na	padlé	spoluobčany	
obce	Brandýsek	 se	 u	místního	 pom-
níku	 sešli	 členové	 KVH	 Brandýsek,	
aby	uctili	památku	padlým	v	1.	světové	
válce.	 Na	 památeční	místo	 byl	 členy	
klubu	 a	 starostkou	 obce	 paní	 Ing.	
Henrietou	Rydlovou	položen	pamětní	
věnec.	 Vzpomínku	 svým	 proslovem	
zakončil	předseda	KVH	Marek	Polčič,	
který	 vyjádřil	 pietu	 obětem	 na	 všech	
frontách	 prvoválečného	 konfl	iktu	 a	
vyzval	přítomné	k	minutě	ticha.

2023
Vážení přátelé KVH Brandýsek,

děkujeme vám za projevenou přízeň v uplynulém roce a do Nového roku 2023 
vám přejeme hodně zdraví, štěstí a pohody.

Rada Klubu vojenské historie Brandýsek z.s.

PF

přes	 jednotku	 rudoarmějců,	 do	
posledního	 muže	 ji	 zlikvidovala	 a	
ve	 svých	 vehiklech	 pod	 velením	
svého	 poručíka	 zmizela	 kamsi	 k	
severozápadu.	 Chladné	 vzpomínky	
na	druhou	světovou	válku	spolehlivě	
rozehřála	 akce	 Sboru	 dobrovolných	
hasičů	 z	 Brandýsku,	 kteří	 se	 svou	
pověstnou	 vervou	 bravurně	 a	 v	

krátké	 chvíli	 uhasili	 vzplanutý	 hořící	
osobní	 automobil.	 Zájmu	 našich	
nejmenších	 návštěvníků	 rozhodně	
neunikla	 ani	 střelnice	 airsoftu	 Maťo,	
zkouška	střelby	na	terč	s	kladenským	
Lukoklubem	 nebo	 spanilá	 jízda	
vojenské	 techniky	 modelářů	 z	
Postoloprt.	 Závěrem	 akce	 se	 stalo	
otevření	 zázemí,	 prohlídka	 vojenské	

techniky	 a	 hudební	 vystoupení	
české	 bluegrassové	 kapely	 Fechtýři.	
Děkujeme	 všem	 zúčastněným,	
účinkujícím	a	hlavně	vám	všem,	kteří	
jste	 si	 přišli	 s	 námi	 9.	Military	 den	 v	
Brandýsku	užít.	

Petr	Janče

Petr	Janče
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Kultura v obci

Strašidelná	„Stezka	hraběte	Draculy“
5.11.	jsme	měli	možnost	v	obci	oslavit	
svátek	 Haloween	 spolu	 s	 Dušičkami	
strašidelnou	 procházkou	 pro	 rodiny	
s	 dětmi,	 kterou	 uspořádala	 obec	 s	
pomocí	 nadšených	 spoluobčanů	
a	 hasičů.	 Tentokrát	 byla	 akce	
inspirovaná	 postavou	 Hraběte	
Draculy,	 který	 návštěvníky	 vítal	
hned	 v	 úvodu	 stezky,	 začínající	
pod	 budovou	 ZŠ.	 Tajuplně	 posílal	

návštěvníky	na	další	cestu	do	bažin,	
kde	 stezka	 pokračovala	 setkáním	 s	
mrtvými	 nevěstami.	 	 Po	 překonání	
neplánované	 bažiny,	 kterou	
organizátoři	alespoň	částečně	zmírnili	
podkladem	 z	 prken,	 nás	 čekalo	
mnoho	 krásných	 dekorací	 v	 terénu,	
světel	 a	 propracovaných	 postav	
na	 stanovištích.	 Vodník,	 kostlivci,	
hejkal,	 bludičky	 a	 další	 postavy	
vytvořily	 halloweenskou	 náladu	 a	

malí	 i	 velcí	 prošli	 kolem	 potoka	 až	
do	uličky,	kde	každého	kdo	se	nebál,	
čekal	 rozhovor	 s	 katem.	 Potom	 už	
se	děti	mohly	vypravit	pro	odměny	v	
podobě	krásných	keramických	duchů	
a	 pečených	 perníčků.	 Dospělí	 se	
odměnili	 svařákem,	 teplým	 čajem	 a	
dalším	lahodným	občerstvením.

20.11.	se	konal	v	Brandýsku	již	tradiční	
jarmark.	Vzhledem	k	dění	posledních	

dnů	 bylo	 na	 přípravu	 jarmarku	 velmi	
málo	 času.	 I	 přesto	 se	 ale	 podařilo	
zajistit	 na	 40	 prodejců	 především	
s	 vánoční	 tématikou.	 K	 zakoupení	
byly	 také	 různé	 drobnosti	 pro	 ty	
nejmenší,	 vánoční	 cukroví,	 koření,	
keramika,	 textil,	 betlémy	 a	 další.	
Děti	si	mohly	 tvořit	v	dílničce	drobné	
vánoční	 výrobky	 a	 přítomný	 anděl	
rozdával	dopisní	papír	s	obálkou	pro	
„Andělskou	 poštu“	 Ježíškovi,	 který	
potěšil	 nejen	 děti.	 Hlad	 a	 žízeň	 bylo	
možné	 zahnat	 u	 několika	 stánků.	
K	 zakoupení	 bylo	 od	 klobás,	 sýrů,	

burgerů	 a	 smažených	 brambůrků	 až	
po	 trdelník	a	něco	dobrého	ke	kávě.	
K	 pití	 pak	 především	 svařené	 víno	
teklo	proudem.	Jako	největší	odměna	
za	 náročné	 přípravy	 byla,	 i	 přes	
jistý	 „podbotový	 blátivý	 diskomfort“,	
opravdu	hojná	účast	návštěvníků,	za	
kterou	 moc	 děkujeme.	 Jen	 díky	 ní	
nám	dávají	celé	přípravy	ten	správný	
smysl.	 Již	 teď	 se	 na	 vás	 těšíme	 při	
dubnovém	velikonočním	jarmarku.	

Žofi	e	Vokálková

Kultura v obci

Jarmark

Lucie	Votavová
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Adventní věnec

Mikuláš
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www.dasaahonza.cz/meteo

Letošní	podzim	byl	 dost	 jiný	od	 těch	
předchozích.	 V	 kostce	 by	 se	 dal	
shrnout	tak,	že	moc	nefoukalo,	počasí	
bylo	 převážně	 inverzního	 charakteru	
s	 četnými	 mlhami,	 pršelo	 slabě,	
ale	 často	 a	 bylo	 velmi	 vlhko.	 Co	 se	
teplot	 týče,	 tak	 od	 roku	 2018,	 kdy	
provozujeme	 naši	 meteostanici,	 bylo	
letošní	 září	 skoro	 o	 2	 °C	 chladnější	
než	předchozí	roky.	Říjen	u	nás	byl	ve	
shodě	s	předchozími	roky	(především	
díky	 inverzím,	 jinak	 v	 rámci	 ČR	 byl	
nadprůměrně	teplý)	a	 listopad	byl	do	
své	 první	 půlky	 teplejší.	 První	 mráz	
jsme	 zaznamenali	 až	 12.	 listopadu	

ráno,	kdy	bylo	-0,1	°C,	což	bylo	zatím	
nejpozději	od	začátku	našich	měření.	
V	době	psaní	tohoto	příspěvku	19.	11.	
napadl	první	poprašek	sněhu	a	teploty	
se	ponořily	na	pár	dní	pod	bod	mrazu.

Od	 září	 do	 19.	 listopadu	 jsme	
zaznamenali	 celkem	32	 dní	 s	mlhou	
-	přičemž	v	období	od	17.	října	se	jich	
odehrála	většina	-	28,	což	znamenalo	
prakticky	 měsíc	 v	 kuse	 pod	 inverzí	
nebo	mlhou.

Poslední	 letošní	 bouřka	 byla	 v	
Brandýsku	25.	září,	ale	ještě	16.	října	

jsme	 mohli	 v	 odpoledních	 hodinách	
sledovat	vzdálenou	konvekci	nízkých	
supercel,	 které	 se	 vyskytly	 na	
Liberecku	a	Benešovsku.

25.	října	jsme	mohli	sledovat	částečné	
zatmění	 Slunce,	 které	 dosáhlo	
maxima	 ve	 12:17	 SELČ,	 kdy	 Měsíc	
zakryl	42%	slunečního	disku.

Podzim 2022 v Brandýsku

Bouřka	u	Benešova	pohledem	z	Brandýska	16.	října	2022,	17:20	SELČ
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Zdeněk	Plecitý

V	 letošním	 roce	slavil	FK	Brandýsek	
90	 let	 od	 svého	 vzniku.	 Jaké	 byly	
skutečné	začátky	fotbalu	v	Brandýsku,	
o	tom	je	následující	článek.

První	 fotbalový	klub	v	Brandýsku	byl	
založen	již	v	roce	1919	a	nesl	název	
SK	 Brandýsek.	 K	 registraci	 klubu	
dochází	krátce	po	skončení	I.	světové	
války,	 v	 době,	 kdy	 populární	 hra	 s	
koženým	míčem	si	razí	cestu	světem.
První	 ustavující	 schůze	 se	 konala	 v	
hostinci	U	Jabůrků,	kde	bylo	zvoleno	
i	 vedení	 klubu	 a	 podle	 získaných	
informací	 prvním	 předsedou	 se	 stal	
František	 Fechtner.	 Činnost	 SK	
Brandýsek	 se	 datuje	 až	 do	 roku	
1926,	 kdy	 pro	 nedostatek	 hráčů	 byl	
klub	 ze	 soutěže	 odhlášen	 a	 činnost	
zastavena.	 Po	 skončení	 činnosti	
tohoto	 prvního	 klubu	 v	 Brandýsku	
dochází	 zanedlouho	 k	 ustanovení	
nového	 klubu,	 který	 nesl	 název	
„Sportovní	 sdružení“	 Brandýsek,	 ve	
zkratce	SS	Brandýsek.
Tento	 klub	 byl	 založen	 panem	
Vítězslavem	 Vajcmanem,	 tehdejším	
přednostou	 železniční	 stanice	 a	

panem	Jirákem.	K	zastavení	činnosti	
dochází	 po	 utkání	 SS	 Brandýsek	 –	
Otvovice,	kde	došlo	v	průběhu	utkání	
ke	 rvačce	 hráčů	 i	 diváků.	 Rozhodčí	
byl	 inzultován	a	utkání	mělo	dohru	u	
soudu.	 Po	 tomto	 incidentu	 dochází	
k	 narušení	 pravidelné	 činnosti	 a	
mužstvo	 se	 rozpadá.	 V	 té	 době	 je	
v	 Brandýsku	 první	 proletářský	 klub	
„Rudá	 hvězda“,	 do	 které	 přešla	 část	
hráčů	z	klubu	SS	Brandýsek.
Vzniká	 další	 klub	 za	 přispění	 pana	
Richtera,	 který	nese	název	 „Viktorie“	
Brandýsek.	Trvání	 tohoto	 klubu	 není	
dlouhé,	 neboť	 v	 Brandýsku	 je	 silná	
konkurence	v	podobě	nového	klubu	–	
AFK	Olšany.
Viktorie	 Brandýsek	 po	 dvouleté	
činnosti	zaniká.
31.	 ledna	 1932	 byl	 v	 naší	 obci	
založen	 klub,	 nesoucí	 název	
Atleticko-fotbalový-klub	 Olšany,	 čili	
AFK	 Olšany.	 Předsedou	 byl	 zvolen	
František	Procházka,	který	po	roce	pro	
neshody	ve	výboru	odchází	z	funkce	
a	 vedení	 se	 ujímá	 pan	 Koula,	 který	
byl	 pracovníkem	 a	 organizátorem,	
jakého	bylo	v	klubu	třeba.	V	roce	1933	

podává	AFK	Olšany	ofi	ciální	přihlášku	
za	člena	středočeské	fotbalové	župy,	
která	 je	 přijata.	 Po	 zákazu	 činnosti	
Rudé	hvězdy	a	rozpadu	SS	Brandýsek	
je	jediným	klubem	v	Brandýsku.	Klub	
přebírá	 hřiště	 po	 Rudé	 hvězdě	 v	
olšanském	ďolíčku.	
Na	počátku	roku	1945	je	do	čela	klubu	
zvolen		Karel	Matějka.	
Osvobození	naší	vlasti	a	konec	války	
přináší	 i	 změny	 do	 činnosti	 AFK	
Olšany.	 Někteří	 členové	 odchází	 do	
pohraničí.	 Převážná	 část	 základního	
kádru	 zůstává	a	 na	 hřišti	 se	 formuje	
kolektiv,	 jehož	 nejúspěšnější	 léta	
spadají	 do	 roku	 1947.	 V	 roce	 1948	
dochází	 ke	 sjednocení	 tělovýchovy	
a	tím	i	ke	změně	názvu	klubu.	Z	AFK	
Olšany	 se	 stává	 Sokol	 Brandýsek.	
Pod	 tímto	 názvem	 hraje	 klub	 až	 do	
roku	 1997,	 kdy	 byl	 přejmenován	 na	
FK	Brandýsek.

			Článek	je	opsán	z	KIZOBu	květen-
červen	2002,	autorem	článku	je	pan

POČÁTKY FOTBALU V BRANDÝSKU

Do	nové	sezóny	 jsme	nevykročili	 tou	
správnou	 nohou	 a	 po	 4	 odehraných	
kolech	 jsme	bohužel	nasbírali	 pouze	
1	bod.
První	 utkání	 jsme	 odehráli	 na	
těžkém	 soupeřově	 poli	 v	Praze	 proti	
sestupujícímu	 týmu	 z	 2.ligy	 západ	
Wizards	Praha.	Po	hezkém	utkání	 a	
šancí	 na	 obou	 stranách	 si	 bohužel	
odvážíme	 prohru	 2:1.	 Jediným	
střelcem	byl	Patrik	Kroc.
Druhé	kolo	jsme	hráli	na	domácí	půdě	
ve	 sportovní	 hale	 na	 Kladně	 proti	
nevyzpytatelnému	soupeři	z	Mělníka.	
Bohužel	 kvůli	 nemocím	 a	 zranění	
jsme	 tento	 zápas	 odehráli	
s	 menším	 počtem	 lidí	 na	
střídání,	ale	za	to	jsme	bojovali	
od	 první	 minuty	 a	 nakonec	
jsme	z	utkání	vybojovali	1	bod	
za	remízu	4:4.	Střelci	v	utkání	
byly	2x	Erakovič,	Zíka	a	Čížek
Ve	 třetím	 utkání	 jsme	 jeli	 do	
libereckého	kraje	kde	jsme	se	
utkali	s	nováčkem	soutěže	a	to	
s	Libereckými	Gazely.	Bohužel	
si	od	Gazel	odvážíme	porážku	
9:4.	 Na	 toto	 utkání	 jsme	
cestovali	 bez	 golmana,	 který	

musel	 do	 práce.	 Náhradní	 gólman	
kvůli	zranění	s	námi,	 také	nemohl,	a	
tak	musel	do	brány	hráč.	Utkání	jsme	
prohráli	kvůli	velkému	neproměňování	
šancí.	Soupeř	 hrál	 chytře	 od	 zadu	a	
využíval	 našich	 ztrát,	 které	 dokázal	
potrestat.	 Střelci	 utkání	 3x	 Erakovič,	
Steinbach
4.	 kolo	 jsme	 tentokrát	 zavítali	 do	
Ústeckého	kraje,	kde	nás	opět	přivítal	
nováček	 soutěže	 Tiradores	 Ústí	 nad	
Labem.	Do	Ústí	jsme	již	s	golmanem	
odcestovali,	 ale	 bohužel	 nám	 to	
nebylo	 nic	 platné.	 Nepodali	 jsme	
vůbec	 dobrý	 výkon	 a	 soupeř	 nám	

nasázel	10	golů.	My	jsme	dali	pouze	
3	 branky	 a	 konečný	 stav	 byl	 10:3.	
Střelci	2x	Patrik	Kroc,	Steinbach
5.	 kolo	 k	 nám	na	 domácí	 palubovku	
zavítá	 další	 nováček	 soutěže	 SAPA	
Praha.	
Abychom	se	odrazili	ode	dna	tabulky,	
tak	musíme	zvítězit	a	zlepšit	si	náladu	
do	následujících	kol.

Předseda	klubu
FC	Brandýsek

Rk.	 Tým Záp + 0 - Skóre Body PK (Prav)

1. Wizards	DDM	Praha	10 4 3 1 0 25:	12 10 (	4)

2. Arsenal	Benešov 4 3 1 0 23:	13 10 (	1)

3. Liberecké	Gazely 4 2 1 1 26:	17 7 (	4)

4. FC	Brazil	Kladno 4 1 3 0 26:	21 6 (	0)

5. Pampuch	Liberec 4 2 0 2 22:	20 6 (	-3)

6. FC	NY	Tiradores	Ústí	n/L 4 2 0 2 20:	19 6 (	0)

7. SK	Olympik	Mělník	B 4 1 2 1 20:	20 5 (	-1)

8. FC	Sapa	Praha 4 1 1 2 18:	24 4 (	-2)

9. Futsal	Club	Brandýsek 4 0 1 3 12:	25 1 (	-2)

10. Reas	Česká	Lípa 4 0 0 4 14:	35 0 (	-6)

Futsal Club Brandýsek

Tomáš	Tesař



TIRÁŽ
KIZOB - časopis občanů Brandýska a Olšan • občasník | ročník 23 | číslo 1 | vychází 12.1.2023

Vydává: obec Brandýsek • Adresa: Slánská 62, 273 41 Brandýsek • IČO: 00234168 • Registrace: MK ČR č.e. E 10346  
Telefon: 312 283 701 • E-mail: redakce.kizob@seznam.cz • Korektura: Mgr. Kateřina Müller, Mgr. Lucie Koukolíková 

• Redakční rada: Mgr. Kateřina Müller, Pavel Kovařík, Žofie Šrámková • Šéfredaktor: Mgr. Kateřina Müller
• Inzerce: 312 283 701 | info@brandysek.cz • Náklad: 750ks • Neprodejné

	 	 	 	 	
Tel:	 954	227	341
PO:		 11:00	-	12:00			 13:00	-	18:00	hod.	 	
ÚT:		 08:00	-	12:00		 13:00	-	15:00	hod.
	ST:		 11:00	-	12:00		 13:00	-	18:00	hod.
ČT:	 08:00	-	12:00		 13:00	-	15:00	hod.
PÁ:		 08:00	-	12:00		 13:00	-	15:00	hod.

INFORMACE - pošta Brandýsek 

Obecní	úřad	Brandýsek

Tel.:	 312	283	701	
PO:		 07:00	-	11:00		 12:00	-	17:00	hod.
ST:	 07:00	-	11:00		 12:00	-	18:00	hod.

HASIČI	Brandýsek	
Tel.:	721	955	381
E-mail:	jsdhbrandysek@seznam.cz	 						

INFORMACE - Obecní úřad

2.	 října	 slavil	 místní	 fotbalový	 klub	
Brandýsek	90	 let	od	svého	založení.	
Pozváni	byli	všichni	současní	i	bývalí	
členové,	 funkcionáři	 a	 fanoušci.	
Počasí	 oslavenci	 příliš	 nepřálo,	 ale	
kdo	 se	 nezalekl	 nevlídného	 počasí,	
byl	svědkem	velké	podívané.
„Narozeninový	den“	odstartoval	hned	
dopoledne	 zápasy	 malých	 fotbalistů	
(minipřípravky	a	mladších	žáků),	kde	
nezáleželo	na	výsledku,	ale	hlavně	na	
tom,	aby	to	děti	bavilo.
V	 poledne	 začal	 zápas	 tzv.	 „staré	
gardy“.	Kdo	by	si	myslel,	že	do	utkání	
nastoupili	samí	sotva	čtyřicátníci,	kteří	

uvolnili	místo	v	A	mužstvu,	ten	by	se	
mýlil.	Kromě	Libora	„Čúry“	Rychlého,	
Miroslava	„Cíny“	Ciniburga,	„Kenyho“	
Lajose	 či	 „Pecky“	 Tesaře	 se	 na	
své	 místo,	 a	 to	 do	 brány,	 postavil	
i	 „Cvrčovák“	 František	 Černý.	 Ve	
svých	 dvaasedmdesáti	 letech	
podával	 skvělé	 výkony	 a	 způsob,	
jakým	se	vrhal	po	míči,	byl	naprosto	
neuvěřitelný.	 Zástupce	 staré	 gardy	
přijely	podpořit	i	tři	hvězdy	české	ligy	
minulých	 let.	 Byly	 to	 sparťané	 Horst	
Siegl	s	Jiřím	Novotným	a	slávista	Ivo	
Ulich.	 Zápas	 Oranžových	 (našich)	 a	
Modrých	(našich)	skončil	remízou	6:6.	

Fotbalový	 program	 pokračoval	 i	
odpoledne,	 kdy	 Horst	 Siegl	 provedl	
hlavní	výkop	utkání	okresního	přeboru	
mezi	 A	 týmem	 FK	 Brandýsek	 a	 FK	
Hrdlív.	 Brandýští	 fotbalisté	 přemohli	
Hrdlív	vysoko	6:2.
Nepřízeň	počasí	neodradila	fanoušky	
od	 využití	 doprovodného	 programu,	
malí	 i	 velcí	 si	 mohli	 vyzkoušet	
lukostřelbu	 nebo	 skutečnou	
zajímavost	zvanou	teqball.	
Celá	 oslava	 byla	 večer	 zakončena	
venkovní	 rockovou	 zábavou.	 Plná	
byla	 ale	 i	 fotbalová	 klubovna,	 kde	
spolu	 seděli	 zástupci	 několika	
místních	 fotbalových	 generací,	 při	
jejich	 vypravování	 přímo	 ožívaly	
vzpomínky.	

Fotbal	 je	 spolu	 s	 běháním	 jediným	
sportem,	 kterému	 se	 mohl	 věnovat	
kdokoli	 a	 kdekoli.	 Dnes	 už	 jsou	
možnosti	mnohem	širší,	ale	doufejme,	
že	 fotbal	 se	 u	 nás	 ještě	 mnoho	
desítek	 let	 udrží	 a	 fotbalové	 hřiště	
bude	 stále	 místem,	 kam	 budou	 lidé	
kromě	sportování	chodit	i	za	zábavou	
a	setkáním	s	přáteli.

Předseda	klubu

Devadesáté narozeniny FK Brandýsek

Lukáš	Vrána


